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PROTOKÓŁ Nr XVI/15 
z obrad XVI sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 29 GRUDNIA 2015 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 16:30; 

 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XVI sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 29 grudnia 2015 r. na godz. 13:00. 
   
 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 
14 (nieobecny jest pan radny Łukasz Michalski), co stanowi kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
Witam serdecznie wszystkich Państwa i na wstępnie głos chciałaby zabrać Pani 
Burmistrz. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym poprosić do siebie Panią 
Sołtys Lucynę Wilgocią. 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 16 grudnia 1990 r. 
Pani Sołtys Lucyna Wilgocka po raz pierwszy rozpoczęła funkcję Sołtysa i w tym 
roku mija 25 lat. Piękny jubileusz i my chcielibyśmy Pani Sołtys bardzo serdecznie 
pogratulować, złożyć wyrazy uznania za Pani pracę, zaangażowanie na rzecz 
społeczności w Rzepnowie. Jest Pani wzorem do naśladowania dla najmłodszych 
sołtysów i życzymy Pani, żeby ta praca dalej sprawiała Pani satysfakcję, życzymy 
dobrej współpracy z mieszkańcami, z Burmistrzem, z Radnymi, satysfakcji 
z wykonywanej pracy, jak również zdrowia, zadowolenia i wszystkiego dobrego 
w życiu osobistym. Jeszcze raz gratulujemy i też myślę, że działalność druga, której 
Pani się podjęła, czyli prowadzenie spółdzielni socjalnej to też jest bardzo dobry 
przykład właśnie tej pracy na rzecz społeczności i z tą społecznością. Jeszcze raz 
bardzo serdecznie gratulujemy i proszę Państwa o wielkie brawa. 
 
Sołtys Rzepnowa – Lucyna Wilgocka – Chcę serdecznie podziękować, bo te 25 lat 
minęło jak z wiatrem. Zawsze się młodo czuję w Urzędzie i ja doceniam Urząd, 
i Urząd docenia mnie, dziękuję serdecznie. 
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Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/16/11 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie ustalenia liczby, rodzaju i 
przedmiotu działania stałych Komisji Rady (Druk Nr 179/15). Wniosek wpłynął 
podpisany przez ośmiu Radnych.  
 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr IV/16/11 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie 
ustalenia liczby, rodzaju i przedmiotu działania stałych Komisji Rady (Druk Nr 
179/15). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 9; przeciw – 0; wstrzymało się -5;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 36 kolejne 
punkty przesuną się o jeden.. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady. 
 
Nie wniesiono uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XV sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
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Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 27 listopada 2015 r. do 28 grudnia 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, przedkłada nam Pani kalendarz spotkań, 
w Statucie Gminy w § 29, w punkcie 3 powinna Pani przedłożyć Wysokiej Radzie 
sprawozdanie Burmistrza z jego prac w okresie między sesyjnym zwłaszcza 
z wykonania uchwał i wniosków. Uważam, że takie sprawozdanie powinna Pani 
składać. Natomiast, jeżeli chodzi o kalendarz, to Pani Burmistrz, cieszy mnie to, że 
Pani spotyka się na imprezach, na różnego rodzaju spotkaniach, to mnie to nie 
interesuj, bo to jest Pani obowiązek, myślę, że po to jest Statut opracowany. Bardzo 
proszę, żeby Pani się dostosowała pod Statut Gminy. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Sprawozdanie z realizacji uchwał jest 
przedkładane Radzie Miejskiej zawsze, co roku i takie sprawozdanie było 
przedkładane przez moich poprzedników, jak również jest przedkładane przeze 
mnie i dziwi mnie fakt, że Pan na koniec roku dopiero takie zastrzeżenie składa, ale 
ja przyjmuję i tak jak powiedziałam z realizacji uchwał takie sprawozdanie jest 
składane Radzie Miejskiej. 
 
Nie zgłoszono więcej pytań do przedstawionej informacji. 
 

Do punktu 5 porządku 

 Zapytania, interpelacje radnych. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz mam 3 zapytania: 

1) W sprawie korzystania z podróży służbowych Pani, jak również Pana 
Burmistrza, Pani Sekretarz i Pani Skarbnik. Czy w 2015 r. korzystała Pani 
z podróży służbowych? Jeżeli tak to proszę o wyrażenie zgody na wgląd 
w delegacje służbowe związane z wyjazdami służbowymi. Zapytanie na 
piśmie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

2) Czy będzie likwidowana kuchnia w Szkole Podstawowej w miejscowości 
Mielęcin? Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

3) Proszę o udzielenie informacji na piśmie w sprawie wykonania inwestycji 
w 2015 roku: 

- Jakie zostały wykonane inwestycje w 2015roku?  
- Jaka firma wykonywała poszczególne inwestycje? 
- Koszt każdej inwestycji. 
1) - Koszt projektu każdej inwestycji oraz proszę o podanie wykonawcy danego 

projektu. Zapytanie na piśmie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałam zapytać o sprawę, która jest jakby już 
poza tematem, a tak naprawdę zapytania padały przed świętami, a mianowicie 
o oświetlenie miasta. Nasz sławny blagier pyrzycki już na ten temat pisał, jak to jest 
szaro i smutno, ja tą informację od Pani uzyskałam, niemniej jednak nie wszyscy 
mieszkańcy wiedzą, co jest powodem tego, że mało jest dekoracji świątecznych, że 
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nie ma choinek i wszystkich innych rzeczy. Chciałabym, żeby tu na tej sesji 
w interpelacjach, nie na piśmie, tylko proszę, aby mieszkańcy dzisiaj usłyszeli, 
dlaczego jest tak szaro i smutno na mieście? 
 
Radny Waldemar Lemiesz – Ja mam jedno pytanie, proszę, żeby nie było na piśmie, 
czy mamy jakąś wiedzę na temat budowy super marketu w Pyrzycach? 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce 
na rok 2016 (Druk Nr 132/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo. 
Przedłożony Radzie Miejskiej w dniu 13 listopada br. budżet na 2016 rok wraz 
z Wieloletnią Prognozą Finansową zakłada: 

Dochody budżetu w kwocie                          52.547.008,00 zł  
Wydatki budżetu w kwocie                        51.500.008,00 zł   w tym wydatki majątkowe 
zaproponowane do projektu w kwocie       2.368.744,07 zł na zadania takie jak: 
 
- budowa mieszkań socjalnych i komunalnych przy ul. Dworcowej (dawny budynek 
PKP)                                                                                                              –  800.000,00 zł 
- termomodernizacji budynków użyteczności publicznej                   - 1.300.000,00 zł 
- fundusz sołecki                                                                                             - 98.744,07 zł 
- zwrot osobom fiz. kosztów budowy sieci wod.kan.                          -    120.000,00 zł 
- wykup gruntów  na prawie  pierwokupu                                           -      50.000,00 zł 
 
Projekt zakłada również nadwyżkę budżetową w kwocie    1.047.000,00 zł. 

 
Priorytetem polityki budżetowej Gminy w 2016 roku i w kolejnych latach jest 
i powinno być ograniczanie wydatków bieżących, aby zwiększyć różnicę między 
dochodami i wydatkami w celu wzmocnienia finansów. Działania Gminy muszą się 
koncentrować na tym, aby planowany wynik budżetu był nadwyżką budżetową 
przeznaczoną na obsługę długu oraz na cele rozwojowe gminy, czyli na zadania 
inwestycyjne przy udziale środków zewnętrznych. 
I tak: 
I – na prognozę dochodów sporządzono z uwzględnieniem przepisów ustawy 
o dochodach jednostek samorządu. Przyjęto kwoty udziału w podatku dochodowym 
od osób fizycznych i subwencji w wysokościach podanych przez Ministerstwo 
Finansów, a także kwoty dotacji celowych na zadania zlecone i zadania realizowane 
na podstawie porozumień w wysokościach zgodnych z zawiadomieniem Wojewody 
Zachodniopomorskiego.  
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Prognozując dochody uwzględniono wszystkie możliwe źródła dochodów własnych 
oraz potwierdzenia dotyczące dotacji na zadania własne Gminy. Katalog źródeł 
pozyskiwania dochodów jest otwarty. W zależności od zainteresowania na rynku 
nieruchomości mogą być korekty w pozycji prognozowanych wpływów z obrotu 
mieniem komunalnym. Dlatego też w ciągu roku będzie w miarę możliwości 
aktualizowana strona dochodowa budżetu.  
Przyjęto następujące założenia poziomu prognozy dochodów: 
1) z tytułu udziału gminy we wpływach z podatku dochodowego od osób 
fizycznych (PIT) oraz podatku od osób prawnych (CIT) na podstawie założeń do 
projektu budżetu państwa na rok 2016 oraz informacji z Ministerstwa Finansów 
o wstępnych kwotach subwencji, 
2) dochodów w podatku od nieruchomości, podatku od środków transportowych, 
rolnego wg stawek obowiązujących na 2016 r. na podstawie podjętych uchwał 
w listopadzie tego roku, 
3) zmiana ustawy o podatkach i opłatach lokalnych spowodowała, że z dniem 01 
stycznia 2016 roku zniesiony będzie obowiązek płacenia podatku przez gminy od 
stanowiących ich własność gruntów i budynków lub ich części, nie przekazanych 
w posiadanie innym podmiotom i niezajętych na działalność gospodarczą. W efekcie 
gminy nie będą musiały pobierać podatku od samych siebie, czyli właściciela 
nieruchomości. Powoduje to zmniejszenie w budżecie na rok 2016 po stronie 
wydatków i po stronie dochodów kwoty w wysokości około 1.600.000,00 zł. 
 
II  - natomiast określenie wartości wydatków bieżących i wydatków majątkowych 
nastąpiło przy uwzględnieniu ograniczeń i limitów określonych w ustawie 
o finansach publicznych. Proces planowania wydatków bieżących zdeterminowała 
obowiązująca regulacja art. 242 ufp, która wyklucza możliwość uchwalenia budżetu, 
w sytuacji, gdy planowane wydatki bieżące są wyższe od planowanych dochodów 
bieżących powiększonych o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki. 
Praktycznie we wszystkich latach historycznych objętych prognozą, wydatki bieżące 
były mniejsze z pominięciem nadwyżki z lat ubiegłych i wolnych środków. Sytuacja 
ta jest efektem dążenia do spełnienia relacji, o której mowa w art. 243 ufp, a która 
opiera się na średniej arytmetycznej z 3 lat poprzedzających rok planowany, 
stanowiącej różnicę między dochodami bieżącymi powiększonymi o dochody ze 
sprzedaży majątku, a wydatkami bieżącymi.   
Dla 2016 roku będą to lata 2013, 2014, 2015. Jest to okres, w którym wydatki bieżące 
na obsługę zrestrukturyzowanego istniejącego zadłużenia są wysokie ze względu na 
zrealizowane przedsięwzięcia inwestycyjne w latach poprzednich. W celu spełnienia 
relacji z art. 243 ufp konieczne było ograniczenie wydatków bieżących w okresie 
poprzedzającym rok 2016. I tak np. w tym roku dokonałam zmniejszenia wydatków 
bieżących w dziale administracji publicznej tj. Urzędu – poprzez wprowadzenie 
nowego regulaminu organizacyjnego, z którego wynikające zmiany doprowadziły 
do racjonalnego wydatkowania środków i ograniczenia zatrudnienia, jak również 
chociażby poprzez likwidację jednostki organizacyjnej ZUT.  
Należy wziąć pod uwagę, że wysokość wielu wydatków jest niezależna od decyzji 
władz gminy. Przykładem są tu chociażby kryteria dotowania z budżetu 
niepublicznych i publicznych jednostek systemu oświaty. Wzrost wydatków w tych 
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obszarach nie znajduje pełnego pokrycia w subwencji oświatowej, która jest 
dochodem bieżącym.  Wydatki dotyczące oświaty w 2016 roku zabezpieczają 
potrzeby jednostek i są większe o blisko ok. 900.000 zł niż w roku 2015 po zmianach. 
Mając świadomość utrzymania sieci placówek oświatowych przy wiedzy, że są to 
wydatki kluczowe, które stanowią bez mała 50% ogółu budżetu poszukuję 
możliwości zmniejszenia wydatków bieżących chociażby poprzez wprowadzanie 
inwestycji, które przyniosą ich ograniczenia.  
Gmina zobowiązana jest także do obligatoryjnego tworzenia w budżecie rezerwy 
ogólnej i rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe. Rezerwy te w najniższym 
ustawowym procencie stanowią wydatki bieżące w wysokości 182.000 zł.  
W ciągu roku kwoty wydatków bieżących mogą ulec zmianie w poszczególnych 
grupach. W odniesieniu do wydatków na obsługę długu nie zakłada się żadnych 
stałych obwarowań. Odsetki stanowią wielkości szacunkowe określone na podstawie 
zawartych umów i harmonogramów spłat istniejącego zadłużenia.  
Przy planowaniu wydatków wzięte zostały pod uwagę reguły fiskalne, podpisane 
umowy na realizację zadań oraz zaplanowano wydatki niezbędne do 
funkcjonowania jednostki na poziomie zadowalającym. 
 
Na zadłużenie Gminy Pyrzyce na koniec 2016 roku w wysokości 18.220.000,00 zł 
składają się: wyemitowane obligacje w wysokości 17.220.000,00 zł oraz zobowiązanie 
długoterminowe zaciągnięte w 2014 roku z przeznaczeniem na poprawę jakości 
i efektywności oświetlenia drogowego na terenie gminy Pyrzyce w wysokości  
1.000.000,00 zł., którego spłata dokonuje się z wydatków budżetu. W kolejnych latach 
dług publiczny będzie ulegał zmniejszeniu.    

 W 2016 roku różnica między prognozowanymi dochodami, a planowanymi 
wydatkami jest dodatnia, zatem wynik finansowy budżetu Gminy jest planowaną 
nadwyżką budżetową w kwocie 1.047.000 zł, która zostanie przeznaczona na 
rozchody budżetu tj. spłatę obligacji. 
Tak proszę Państwa w skrócie wygląda przedstawiony plan budżetu. Muszę dodać, 
że jest to jeden z lepszych budżetów Gminy Pyrzyce w okresie ostatnich pięciu lat, 
z czego bardzo się cieszę. Spełniamy wymogi ustawowe, mamy środki na inwestycje, 
oczywiście nie w takiej wysokości jakbyśmy sobie tego życzyli, które 
zabezpieczałyby wszystkie nasze potrzeby, ale w końcu są to nasze własne środki 
i również zabezpieczają nam one wydatki bieżące również na poziomie 
zadawalającym. W terminie spłacamy zadłużenia, nie grozi nam żaden program 
ostrożnościowy, żaden program naprawczy.  
Przedłożony projekt, który do dyspozycji Państwa Radnych był złożony po 13-stym 
listopada został szczegółowo omówiony przez Komisję Budżetu, jak również przez 
Komisję Edukacji szczegółowo w części dotyczącej oświaty i uzyskał pozytywną 
opinię Rady Oświatowej. Natomiast z przykrością muszę stwierdzić, że nie został 
omówiony przez Komisję Rolnictwa, ponieważ jak stwierdził Pan Przewodniczący 
Jerzy Wroński pytania będą na sesji, ponieważ muszą zostać skonsultowane ze 
specjalistami od budżetu, nie wypracowując przy tym żadnej opinii. Ale już przy 
wieloletniej prognozie finansowej, która jest (tak jak zaznaczyłam na początku) 
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nierozerwalną częścią uchwały budżetowej, Komisja Rolnictwa wypracowała opinię 
pozytywną, co jest dla nas sytuacja kuriozalną.  

Kończy się rok 2015, jest to rok trudny, ale liczymy na pozytywne jego zamknięcie, 
pozytywne - tzn. nadwyżką budżetową nie tylko na papierze, ale również 
w gotówce, czyli w pieniądzu. Tak jak to było w roku bieżącym, w I kwartale 
przyszłego roku właśnie te środki będą wprowadzane na zadania inwestycyjne przy 
udziale środków zewnętrznych. Tak jak Państwo pamiętacie w roku bieżącym 
w I kwartale wprowadziliśmy takie zadania w szczególności zadania, które mają nas 
przygotować do nowego okresu programowania i udało nam się to zrealizować. 
Złożyliśmy już wnioski na remont murów do Ministerstwa, złożyliśmy wniosek na 
remont ul. Dworcowej do Wojewody, będziemy składać, przygotowujemy już 
wnioski do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na remonty dróg, 
w szczególności w miejscowości Obromino i Giżyn. Będziemy również ubiegać się 
o środki z WFOŚiGW także na sieci wod – kan, o których też mówiliśmy i takie 
zadania były przyjęte, jak również na zadania przy udziale instytucji 
samorządowych, jak Marszałka, gdzie wystąpiliśmy przy inicjatywie naszych 
mieszkańców, przedsiębiorców o stworzenie parkingu przy ul. 1-go Maja, tutaj duże 
podziękowania dla inicjatywy tych przedsiębiorców, którzy chcą uczestniczyć, 
współfinansować takie zadanie. Takie pismo trafiło do Marszałka, dostaliśmy już 
odpowiedź, że jak najbardziej są zainteresowani, bo dzisiaj są już właścicielem drogi 
– starej trójki, są zainteresowani, czekamy teraz na odpowiedź, czy znajdą takie 
środki, czy będziemy mogli wspólnie takie zadanie zrealizować. Także pokrótce plan 
budżetu, o którym Państwu powiedziałam, jak mówię, jest to plan i chciałbym tylko 
nawiązać do tego (jak był to początek roku 2015, kiedy rozpoczynaliśmy pracę) 
wskazać, że wtedy mieliśmy 300.000 zł na zadania inwestycyjne, a dzisiaj mamy 
2.368.000 zł i jest to duży sukces wypracowany przez nas, ponieważ nie 
otrzymaliśmy teraz żadnych prezentów z Urzędu Skarbowego, jak również nie 
przewiduje żadnych zwrotów.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Wpłynęła opinia RIO w Szczecinie 
i proszę Panią Skarbnik o jej odczytanie. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CCCXXVII.595.2015 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 
2015 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Pyrzyce na 
2016 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Wpłynęło również pismo 
działającej przy Burmistrzu Pyrzyc Rady Oświatowej Gminy Pyrzyce, która 
pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2016 r. w części dotyczącej wydatków na 
oświatę. Opinia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 15 do protokołu; 
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2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 16 do protokołu, 

3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 17 do protokołu; 
 
Radny Mariusz Majak – Skoro nikt się zgłasza to wypada parę słów powiedzieć 
przewodniczącemu Komisji Budżetu. Powiem może tak, że przyglądając się 
budżetowi, planowi wydatków na 2016 r. można z pewnych względów, z pewnych 
powodów być umiarkowanym optymistom. Mówię umiarkowanym optymistom, 
ponieważ zawsze trzeba zachowywać (wydaje mi się) we względach finansów 
pewną ostrożność. Dlaczego mówię, że można podchodzić z optymizmem do 
budżetu 2016, otóż z tych względów, o których mówiła już Pani Burmistrz, 
chociażby z tego względu, że budżet nie jest budżetem deficytowym, a jest budżetem 
nadwyżkowym. Różnica między dochodami, a wydatkami jest ponad 1.000.000 zł na 
plus, 1.047.000 zł mamy nadwyżki. Dlaczego jeszcze można być umiarkowanym 
optymistom, albo optymistom, w zależności od tego, jaki, kto reprezentuje stan 
ducha. Otóż Szanowni Państwo mamy w budżecie zaplanowane środki na 
inwestycje w wysokości 2.100.000 zł i te środki nie pochodzą z przychodów, nie 
pochodzą z kredytów, pochodzą wyłącznie z naszych źródeł, ze źródeł 
wypracowanych z dochodów, a to wynika m. in. z tego, że Wysoka Rada przychyliła 
się do wniosku Pani Burmistrz, aby powrócić do stawek podatków z 2014 r., to 
o czym tak dużo już mówiłem i o czym będę powtarzał. Można zwrócić uwagę 
jeszcze na kilka aspektów w budżecie, na które warto wydaje mi się zwracać uwagę, 
otóż patrząc na wydatki w zakresie oświaty to tutaj jest druzgocąca różnica 
pomiędzy środkami, które przychodzą do nas z zewnątrz, a pomiędzy wydatkami, 
jakie gmina ponosi na oświatę, bo część oświatowa subwencji to13.557.084 zł, 
natomiast wydatki to 23.759.702 zł, więc ponad 10.000.000 zł gmina dokłada 
z własnych środków na oświatę. Oczywiście jest to bardzo trudne zagadnienie, 
trudno o tym rozmawiać, o czym przekonali się już niektórzy Radni w poprzednich 
kadencjach. Natomiast ja powiem tak, gdyby pojawiła się u nas osoba, która 
potrafiłaby chociażby w połowie, albo w 25% tą różnicę zmniejszyć na korzyść 
mniejszych wydatków z budżetu gminy, wówczas ta osoba pewnie skazana byłaby 
nie na dwie kadencje, a na więcej kadencji w naszym samorządzie. Oczywiście tego 
typu sytuacje, tego typu zadania można wykonywać w szerokich konsultacjach 
społecznych, rozmawiając ze środowiskami głównie wiejskimi i w wielu gminach 
takie działania przyniosły efekty, chociażby w sąsiednich Kozielicach.  
Można zwrócić uwagę na różnice w dziale dotyczącym pomocy społecznej, gdzie po 
stronie dochodów, po stronie dotacji i wpływów z zewnątrz mamy 7.510.000 zł, 
natomiast po stronie wydatków mamy 10.821.000 zł, więc na pomoc społeczną 
Gmina Pyrzyce wydaje pond 3.300.000 zł z własnych środków, czyli wydajemy na tą 
tzw. rybę, a nie na wędkę. Tutaj też, gdyby udało się tą proporcję zmniejszyć byłoby 
pewnie znacznie lepiej i pomogłoby to na snucie śmielszych planów w przyszłości.  
Szanowni Państwo mówiłem o tym, że mamy 2.100.000 zł na inwestycje na 2016r. i są 
to dwie inwestycje: przebudowa i zmiana sposobu użytkowania nieruchomości 
położonej w Pyrzycach przy ul Dworcowej (chodzi o stary dworzec PKP) – 800.000 
zł, i 1.300.000 zł na termomodernizację wszystkich obiektów użyteczności publicznej. 
Dodając do tego jeszcze fakt, iż wydatkujemy najwięcej środków na oświatę i na 
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pomoc społeczną to myślę, że można postawić taką tezę, że jest to budżet  
prooświatowy i prospołeczny. Trochę brakuje mi tu, jeżeli chodzi o inwestycje, 
planowane na 2016 r. kontynuacji tych inwestycji, które były realizowane w 2015r. 
Patrząc z góry na nasze Pyrzyce, na miasto, nie były to wielkie inwestycje, ale dosyć 
dużo tych inwestycyjek było realizowane po lewej stronie, chodzi mi o inwestycje 
drogowe typu budowa parkingów, poprawa infrastruktury drogowej, czy 
chodników. Natomiast po prawej stronie nic takiego nie było wykonane, apeluję, aby 
w trakcie roku budżetowego Pani Burmistrz poszukać możliwości wykonania czegoś 
po prawej stronie naszego miasteczka, myślę o ul. 1-go Maja, ul. Krótkiej, ul. 2-go 
Marca, która znajduje się bezpośrednio przy murach, i która jest naprawdę bardzo 
zaniedbana, dodam, że jest to droga gminna. Natomiast, jeśli chodzi o ul. Krótką to 
wiem, że gdyby Gmina Pyrzyce znalazła jakieś środki na dofinansowanie tego 
osiedla, wówczas na pewno spółdzielnia mieszkaniowa jest zainteresowana również 
współfinansowanie remontu drogi przy ul. Krótkiej, czy remontu parkingów 
i oczywiście myślę, że Powiat nie pozostałby bez jakiejś odpowiedzi, bez jakiejś 
reakcji. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym w tym budżecie jeszcze zwrócić uwagę 
na jedno miejsce – na dochody majątkowe. Czym się różni ten dochód od 
pozostałych z poprzednich lat dochodów, tym, że rzeczywiście te dochody 
majątkowe są (mam nadzieję) urealnione, że ta kwota, która jest wskazana 
w dochodach 407.000 zł, a jak sobie dobrze przypominamy było 4.500.000 zł, 
i 2.700.000 zł, więc to były zupełnie wirtualne dochody. Oczywiście życzę tego Pani 
Burmistrz, żeby ta sprzedaż majątku w tym roku wyniosła 407.000 zł, a jeśli się 
znajdą jeszcze jakieś pola minowe, które przyniosą pieniądze, absolutnie tego życzę, 
więc jest to budżet uszyty, skrojony na miarę i wygląda na to, że są to takie realne 
nici, więc tym się on różni od budżetów lat ubiegłych. Tu jeszcze raz podkreślę to, co 
powiedział Pan Przewodniczący, o tym należałoby mówić, właśnie spowodowanie 
(jak to się w opinii publicznej mówi), podwyższenie podatku, czyli powrócenie do 
stawki z 2014 r. przyniesie budżetowi ok. 1.500.000 zł, a inwestycje podniesione są 
z 300.000 zł do 2.100.000 zł, więc drodzy mieszkańcy powinniście być spokojni, że 
wszystkie pieniądze z tego podatku, bo one są nawet wyższe niż te wyliczone 
z podatku mają przełożenie w budżecie na inwestycje i to jest bardzo ważne, 
i rzeczywiście chciałoby się, żeby pojawiały się niespodzianki, chociaż myślę, że tak 
już nie będzie, jak się zdarzało 2 lata pod rząd, że się trafiały pieniądze z CIT i PIT, 
a może nawet być ich mniej, bo w momencie, kiedy ta kwota wolna od podatku 
będzie większa, więc myślę, że nawet te dochody będą mniejsze.  
 
Radny Jerzy Wroński – Nie byłbym sobą, gdybym nie zabrał głosu w tej kwestii. 
Chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pani Burmistrz, która przedstawiała swój 
budżet, gdzie podkreśliła, że Komisja Rolnictwa wstrzymała się od wydania opinii. 
Tak Szanowni Państwo, gdybyście wzięli ten budżet do ręki i przejrzelibyście 
wszystkie pieniądze, które są w tym budżecie ukryte to, to samo byście Państwo 
postanowili, ale to za chwilę wyjaśnię.  
W następnym punkcie – projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce tak byliśmy za, ponieważ jestem za tym, żeby 
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ta Gmina jednak się rozwijała, żeby w tej gminie coś było nowego w związku z tym 
zagłosowaliśmy za tym projektem uchwały.  
Natomiast Pani Burmistrz już powiedziałem na Komisji Rolnictwa i Ekologii, której 
już nie ma, bo właśnie wprowadzili projekt uchwały o rozwiązaniu Komisji 
Rolnictwa, żeby Wrońskiemu nie dać 100 zł jako przewodniczącemu, Wroński nie 
umrze Pani Burmistrz jeszcze z renty Pani dołożę.  
Pani Burmistrz prosiłem, żeby Pani uważała na swoje słowa, żeby ten agresor się 
Pani wyłączył, bo zapomina Pani, kim jest Pani Burmistrz i proszę mnie nie obrażać, 
ani Komisji Rolnictwa. 
Proszę mi wytłumaczyć Pani Skarbnik, ponieważ budżet jest to temat dla mnie 
bardzo trudny i się do tego przyznaję, zresztą zaraz Państwo zobaczycie, jaka będzie 
dyskusja nad budżetem, jacy Radni będą zabierać głos, proszę tylko obserwować. 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa §75495 po stronie wydatków 
– wydatki związane z realizacją zadań statutowych, prosiłbym, żeby wyjaśniła mi 
Pani, co oznacza ten punkt 77.490 zł?  
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Akurat na komisji odpowiadałam na temat 
Ochotniczych Straży Pożarnych, Pana pytanie, że budżet jest mniejszy niż w roku 
2015 jest nieprawdą, pokazałam Panu, że jest wyższy o kilka tysięcy złotych. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Skarbnik nie pytam o budżet ogólnie strażacki, tylko 
pytam konkretnie o dział 75495 pozostała działalność, wydatki związane z realizacja 
zadań statutowych 77.490 zł, na co są przeznaczone te pieniądze? 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Pozostała działalność, bezpieczeństwo 
publiczne ochrona przeciwpożarowa, jest to zobowiązanie wynikające 
z monitoringu, z zawartej umowy. 
 
Radny Jerzy Wroński – W związku z powyższym pytam, na jaki czas i kiedy została 
podpisana umowa, jeżeli nie było jeszcze w budżecie pieniędzy, a Pani Burmistrz już 
podpisała umowę, tak jak mi wiadomo? Pani Burmistrz może się Pani uśmiechać, ale 
to są publiczne pieniądze to nie, że kolesiom rozdajemy pieniądze po 100, 200, 
300.000 zł. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Przepraszam, że wejdę w słowo, ale 
w uchwale budżetowej w roku 2015 i w roku 2016 i w kolejnych latach myślę, że jest 
taki zapis, ale nie tylko w uchwale budżetowej, ale również w WPF, jest zapis, który 
mówi, że upoważnia się Burmistrza do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, 
których realizacja w roku budżetowym i w latach następnym jest niezbędna do 
zapewnienia ciągłości działania jednostki, i taki zapis upoważnia Burmistrza do 
zaciągnięcia zobowiązania. 
 
Radny Jerzy Wroński – Dziękuję bardzo za taka obszerną informację tylko proszę 
Państwa, jest to za obsługę, są to pieniądze za obsługę monitoringu, podpisana 
umowa z firmą, która jakby nie ponosiła kosztów ze swojej strony. To jest tylko za to, 
że siedzą i obserwują, jakby za przesył do Internetu, może tutaj kolega fachowo 
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odniósłby się do tego, chodzi mi tylko, że pomieszczenie tam, gdzie stoją komputery 
jest udostępnione przez Komendanta Powiatowej Policji. Obsługujący komputery, 
którzy obserwują to wszystko, są to ludzie z Urzędu Pracy, gdzie firma nie ponosi 
żądnych kosztów, są to nasze pieniądze, Pani Burmistrz podpisała umowę, że dla tej 
firmy tylko za przesył informacji jest 77.490 zł. Można byłoby tu długo dyskutować 
Panie Burmistrzu, ja już kiedyś powiedziałem Panu, że mi Pana szkoda. 
Szanowni Państwo, na pewno Państwo pamiętacie o likwidacji ZUT-u. Pani 
Burmistrz zabiegała o likwidację ZUT-u, ponieważ szukała oszczędności, że trzeba 
zatrudnić nową księgową, że trzeba pomniejszyć stanowisko kierownicze itd.   
Dzisiaj Szanowni Państwo dokłada się do tego interesu o 40.000 zł więcej. W tamtym 
roku budżet na ZUT wynosił 560.000 zł dzisiaj wynosi 584.000 zł z haczykiem, gdzie 
te oszczędności Pani Burmistrz? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Rozpocznę od Radnego Majaka – chciałam 
tylko tutaj nadmienić, bo mówimy o prawej, lewej stronie, mówimy o ul. 1-go Maja. 
Mówiłam o parkingu przy ul. 1-go Maja, który chcemy wspólnie realizować 
z Urzędem Marszałkowskimi i przedsiębiorcami, ale również podpisaliśmy 
porozumienie kontynuując zadanie, o którym mówiliśmy, czyli realizacja parkingu 
i drogi za budynkiem dawnego Słowianina, Biedronką, jak wiecie Państwo też tam 
warunki są straszne i duże dziury, ale też wspólnie z przedsiębiorcom, wspólnie ze 
Starostwem, jak również ze spółdzielnią będziemy prowadzić inwestycję, żeby tam 
stworzyć większą ilość parkingów i nowy przejazd drogowy tak, żeby samochody 
(szczególnie dostawcze do Biedronki) nie blokowały tego wjazdu, żeby tam było 
duże ułatwienie dla mieszkańców, a także dla przedsiębiorców. Takie porozumienie 
zostało już podpisane i taka dokumentacja została wykonana, także to też jedna 
z inwestycji, która będzie brana pod uwagę. 
Do Radnej Małgorzaty Piotrowskiej, bo mówimy o powrocie do podatków i tej 
kwocie ok. 1.500.000 zł, która tak bardzo determinuje. Nie jest tak do końca, bo te 
środki, które zwiększamy, czyli nadwyżka 1.047.000 zł, 2.368.000 zł na wydatki 
majątkowe, do tego jeszcze 900.000 zł, o których mówiłam, zwiększenie na oświatę, 
to jest razem, jakbyśmy podsumowali, kwota ponad 4.000.000 zł, a zwiększenie 
podatków to jest ok. 1.500.000 zł, także to naprawdę trzeba było wypracować i trzeba 
na to zwrócić bardzo szczególną uwagę, że to się nam udało i tak jest. 
Pan Radny Wroński – nie mam żadnego agresora do Pana jak Pan widzi, dość 
spokojnie mówię, nie atakuję Pana, ale Pan atakuje mnie za każdym razem, 
wprowadza Pan opinię publiczną w błąd i to są tego konsekwencje, ale to jest taki 
sposób Pana działania i wszyscy się do tego przyzwyczailiśmy. Nie obraziłam Pana, 
ponieważ to było Pana stwierdzenie na Komisji Rolnictwa, komisje są 
protokołowane, można je odsłuchać i może Pan posłuchać tego, co Pan mówił, nie 
zajęliście stanowiska i tak też powiedziałam. Pan to potwierdził, że komisja nie zajęła 
stanowiska, nie byliście Panowie przygotowani, pomimo że otrzymaliście budżet 13 
listopada, nie mieliście żadnych pytań, Pan oczywiste skupił się na Ochotniczych 
Strażach Pożarnych twierdząc, że jest za mało pieniędzy, o czym Pani Skarbnik 
powiedziała, a ja Panu odpowiedziałam, że te plany zakupów, które były 
w większości sporządzone przez Pana były niezasadne i potwierdzili to strażacy. 
Tak Panie Wroński, to też trzeba o tym powiedzieć, że zakupy, które dokonaliśmy do 
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Brzeska, czyli trzecia pompa i druga piła, lub odwrotnie, nie były zasadne, ponieważ 
te sprzęty już tam były i można było dokonać zakupu sprzętu do innych jednostek, 
które bardziej były potrzebne, a przenieść stare sprzęty, ale jest Pan Komendantem 
tyle lat, Pan się zna, a jak Pan stwierdził, ja się nie znam i ja nie potrafię wydatkować 
środków tak jak Pan to potrafi.  
Nie przypominam sobie, żebym rozdawała swoim kolesiom pieniądze, nie wiem, 
kogo Pan ma na myśli, myślę, że powinien Pan to powiedzieć, bo Pan ma takie 
tendencje mówienia na sesji Rady Miejskiej to, co się Panu podoba. Mówienie bardzo 
ogólne, rzucanie haseł, wprowadzenie mieszkańców w błąd, straszenie mieszkańców 
i mówienie, jak to jest strasznie w tej gminie, jak to ta Pani Burmistrz jest zła i tak 
strasznie źle wydaje te pieniądze, wszystko jest nieprzejrzyste i wszystko jest 
w ogóle złe. Niech Pan w końcu przestanie to robić, bo to przestaje być śmieszne. Jest 
Pan radnym piąty rok, powinien Pan mieć wiedzę, jeżeli mówimy o budżecie. Pan 
zarzuca mi takie rzeczy, więc ja Panu odpowiadam i mówię o faktach, tak jest Panie 
Radny, Pan mówi takie rzeczy wprowadzając mieszkańców w błąd, wprowadzając 
zaniepokojenie mieszkańców, że dzieje się nie wiadomo, co i nie wiadomo jak źle. 
To, co próbujemy prostować i mówić, jesteśmy tak jak Pan jest wybrany przez 
mieszkańców, obdarzony zaufaniem i mieszkańcy oczekują od Pana tego, żeby Pan 
czytał dokumenty, żeby Pan był przygotowany na komisję, tak jak my tu wszyscy się 
przygotowujemy do tego i ja nie oczekuję tego, że Pan musi mnie lubić, że Pan musi 
mnie darzyć sympatią. Ja oczekuję od Pana rozmowy merytorycznej, oczekuję 
partnera po drugiej stronie, a nie osoby, która ciągle atakuje i to jeszcze nie na tematy 
merytoryczne. To, co Pan dzisiaj powiedział, to świadczy i potwierdza tylko to, co 
powiedziałam. Umowa została podpisana na monitoring, wszystko jest jawne, Pan 
przyjmował również ten budżet w 2015 r., w którym to zadanie było wpisane, 
rozmawialiśmy, spotykaliśmy się na komisjach, przecież Pan nie musiał za tym 
głosować, mógł Pan wnosić o wyprowadzenie tego zadania z budżetu na rok 2015, 
nie zrobił Pan tego. To dlaczego Pan teraz próbuje robić coś takiego i mówić takie 
rzeczy ludziom, którzy tego słuchają? To teraz, jeżeli są to moi kolesie, to również są 
to kolesie Starostwa, Spółdzielni Mieszkaniowej, Komendy Powiatowej Policji i 
parafii, która również zawarła takie umowy, bo monitoring jest wspólny. My się 
przyłączyliśmy do monitoringu, który już funkcjonuje, on funkcjonuje, bo była 
umowa podpisana przez Starostwo, taka umowę ma Spółdzielnia Mieszkaniowa 
przy ul. Dąbrowskiego, przyłączył się do tego Ksiądz Dziekan i przyłączyliśmy się 
do tego my, żeby to miasto w miarę na tyle na ile osób chce było bezpieczne. Do tego 
jest to porozumienie otwarte i mogą się przyłączyć do tego wspólnoty, które też o to 
pytają, mogą się przyłączyć inne instytucje firmy, a Pan próbuje tu dzisiaj 
powiedzieć, że to ja wymyśliłam i są to moi kolesie. Proszę Pana, nawet Panu jako 
Radnemu nie przystoi coś takiego mówić. Pan za tym głosował, ale to nie jest 
pierwszy raz kiedy Pan głosuje, a później Pan udaje zdziwionego i nie wie Pan w 
ogóle o co chodzi, kto to zrobił, przecież Pan jest radnym tej rady, jest Pan piąty rok i 
stwierdzenie Pana, że Pan zna tylko wydatki w budżecie gminy to jest przykre. 
Likwidacja ZUT-u, tak jak Pan powiedział, ja dzisiaj bardzo chętnie Państwu 
przedstawię na początku roku to, co zastałam po objęciu ZUT-u, te wszystkie 
informacje, które do mnie wpływają, gdzie ja muszę przepraszać ludzi. Bo ja do 
dzisiaj dostaję faktury z lipca, ze stycznia, nie uregulowane przez ZUT, to ja muszę 
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przepraszać tych wszystkich ludzi, to ja muszę się tłumaczyć za to, bo tak 
funkcjonował ZUT. Dzisiaj żadnemu z tych ludzi nie stała się krzywda tak jak 
mówiłam, pomimo że straszyliście w większości Panowie tych ludzi, że stracą pracę, 
że będzie się działo bardzo źle i będzie nie wiadomo co, a nic się takiego nie stało. 
Jeszcze do tego muszę Panu powiedzieć, że te osoby nie miały uregulowanych 
nadgodzin, które za chwilę będziemy musieli regulować. Niech Pan porozmawia 
z pracownikami, czy dzieje się im krzywda i ja naprawdę bardzo chętnie to 
sprawozdanie po likwidacji ZUT-u, które Państwo powinniście widzieć, bo to będzie 
za sobą niosło konsekwencje i to nie było tak różowo. Ja się cieszę, bo myślę, że my 
w odpowiednim i w ostatnim momencie zareagowaliśmy nad czymś, nad czym nikt 
nie panował. Ja o tym mówiłam, bo widziałam kontrolę Inspekcji, która już wtedy 
wskazywała, a to co się pojawiło później to proszę Pana dziwię się, dla mnie nikt tam 
nie miał nadzoru nad ty. Dzisiaj wiedzą o tym pracownicy i to ja dzisiaj muszę 
regulować sprawy, których nie powinnam regulować. Ja powinnam przejąć 
jednostkę, tym bardziej, że likwidatorem była pełniąca obowiązki Pani, która 
przebywa na zwolnieniu lekarskim i cóż musimy sobie radzić sami nie mając nawet 
wiedzy jak to jest. Także jak Pan nawiązuje do ZUT-u, to proszę najpierw sprawdzić 
te wszystkie informacje, upewnić się. Ja już nie pierwszy raz i na komisjach Pan też 
wielokrotnie powtarzam, przyprowadzam swoich pracowników, którzy siedzą, są 
gotowi do tego, żeby Panom odpowiadać, albo nie macie pytań, albo mówicie mi 
Panowie, że ten projekt budżetu to jest przygotowany bardzo mało szczegółowo, że 
tutaj powinno być więcej opisane, ale jak dla kogo? Dla dzieci do przedszkola? Ten 
projekt jest bardzo szczegółowy, niewiele gmin daje tak szczegółowe projekty, 
opisana pozycja po pozycji, można wszystko bardzo jasno, szczegółowo sobie 
wyczytać, dopytać tym bardziej, że ma Pan prawo sięgnięcia do poprzednich 
budżetów, które są w Biurze Rady Miejskiej i Pan może sobie wszystko porównać. 
Od 13 listopada do dzisiaj minęło bardzo dużo czasu, a Pan dzisiaj mi zarzuca takie 
rzeczy i próbuje mi Pan powiedzieć, że ja jestem agresorem? Tak zdarza mi się, że na 
komisjach rolnictwa, kiedy słyszę takie stwierdzenia to naprawdę Panie Radny, ręce 
opadają, że trzeba odpowiadać na takie pytania, które nie powinny w ogóle mieć 
miejsca. Powinniście być Panowie przygotowani, albo się wstrzymywać, nie 
zajmować w ogóle zdania, bo też jeden z Państwa członków Rady nigdy nie ma 
zdania na ważniejsze tematy, zawsze się wstrzymuje. Panie Radny to nie jest 
śmieszne, jesteście Panowie Radnymi wybranymi i mieszkańcy tego od Was 
oczekują, ja też oczekuję merytoryki i rozmowy jak z partnerami. Ja nie mówię, że ja 
robię wszystko dobrze, ale jeżeli jest coś źle to porozmawiajmy na ten temat, a nie 
szukamy zawsze jakiś tematów, które są tematami zastępczymi, ale one nie dotyczą 
pracy, nie dotyczą budżetu, one dotyczą zupełnie innych, nie wiem sensacji, plotek, 
różnych innych rzeczy, usłyszeliśmy na mieście, dowiedzieliśmy się. Nie może tak 
dalej być, ja się na takie rzeczy nie będę zgadzać i mówię o tym otwarcie, dlatego że 
praca Komisji Rolnictwa nic nie wnosi, zupełnie nic nie wnosi, jesteście zawsze 
Panowie nie przygotowani. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, jeżeli rozchodzi się o obrady Komisji 
Rolnictwa i Ekologii to zawsze Komisja była przygotowana, to Państwo niekiedy nie 
umieliście odpowiedzieć na pytania. Pani Burmistrz o Pani działalności jako 
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Burmistrza to, co powiedziałem to jest opinia publiczna. Na dzień dzisiejszy prosili, 
żebym wręczył tą kartkę Pani Burmistrz. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ja tą samą kartkę przekażę Panu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2016 (Druk Nr 132/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 12, przeciw - 1, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XVI/131/15 stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 14:08 do godz. 14:26; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 13; 
Wyszła Radna Magdalena Wodzińska godz. 14:08; 

 
Do punktu 7 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 133/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wprowadzamy dokument zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, kroczący dokument od roku 2011 dokonujemy 
corocznej zmiany. Zanim odczytam opinię RIO do złożonego projektu powiem tylko 
nawiązując do wypowiedzi Pani Burmistrz i Pana Radnego Wrońskiego, że 
dokument Wieloletniej Prognozy Finansowej jest nierozłączny z uchwałą budżetową, 
ponieważ znosi z roku 2016 dane dotyczące dochodów, wydatków, wyniku 
przychodów, rozchodów i wszystkich innych danych wynikających z uchwały 
budżetowej w roku 2016. 
Odczytała Uchwałę Nr CCCXXVII.596.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2015 r. w sprawie wydania opinii 
o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce. Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do 
protokołu. 

Wyszedł Radny Dariusz Jagiełło godz. 14:30; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 21 do protokołu; 
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2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 22 do protokołu, 

3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 133/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/132/15 stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 

Wszedł Radny Dariusz Jagiełło godz. 14:34; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 

Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na 2015 rok (Druk Nr 155/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 26 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 27 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2015 (Druk Nr 155/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/133/15 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
części drogi gminnej nr 616010Z w Letninie (Druk Nr 151/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Przedkładany Wysokiej Radzie projekt, 
który pełni funkcję projektu korygującego, ponieważ we wcześniejszej uchwale 
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wkradł się błąd dotyczący numeracji działki, wpisana była działka nr 153/9, a winno 
być działka 536/9. Dotyczy to wydzierżawienie terenu na rzecz mieszkańca 
miejscowości Letnin, który jest zainteresowany przejęciem tej nieruchomości. 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 32 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej części drogi gminnej nr 616010Z 
w Letninie (Druk Nr 151/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/134/15 stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie użytku ekologicznego „Piaskowe 
Góry” we wsi Letnin (Druk Nr 152/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.  
 

Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Przedkładany projekt uchwały dotyczy 
utworzenia użytku ekologicznego pn. „Piaskowe Góry”. Utworzenie użytku 
ekologicznego następuje na mocy uchwały Rady Miejskiej. Nieruchomość, na której 
ma być utworzony użytek ekologiczny „Piaskowe Góry” jest to nieruchomość 
położona w miejscowości Letnin po byłej żwirowni już wyeksploatowanej. Zgodnie 
z opinią Dyrektora ochrony środowiska w Szczecinie, projekt naszej uchwały 
uzyskał pozytywną opinię ze względu na to, iż na tym obszarze znajdują się obecnie 
gatunki chronione prawem, w związku z tym zasadnym jest utworzenie w tym 
miejscu użytku ekologicznego. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 36 do protokołu, 
2) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie użytku ekologicznego „Piaskowe Góry” we wsi Letnin (Druk Nr 152/15). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
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Uchwała Nr XVI/135/15 stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
osobom fizycznym bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, w odniesieniu do 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
153/15). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Przedkładany projekt uchwały dotyczy 
uregulowania sytuacji wynikającej z możliwości przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności. Uchwałą tą porządkujemy dotychczas 
obowiązującą uchwałę z 2011 r. Wprowadzamy udogodnienia dla mieszkańców 
naszej gminy posiadających nieruchomości oddane w użytkowanie wieczyste 
przeznaczone na cele mieszkaniowe, m.in. jest tutaj mowa o wyższej bonifikacie przy 
jednorazowej wpłacie, o zastosowaniu systemu spłat ratalnego korzystnego dla 
danego mieszkańca. Wszystko jest uzależnione od wniosku, od okresu nabycia 
prawa użytkowania wieczystego, jak również podstawowym warunkiem jest to, iż 
dany użytkownik wieczysty nie może mieć zadłużenia wobec Gminy Pyrzyce. Jest to 
uchwała, która wpłynie korzystnie i pozwoli szerszej grupie osób skorzystać 
z przysługującego im prawa. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 40 do protokołu, 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie osobom fizycznym bonifikaty od 
opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, 
w odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
153/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/136/15 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu.  

 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 
Gminy Pyrzyce na lata 2015 – 2025 (Druk Nr 154/15). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt Strategii Rozwoju Gminy Pyrzyce 
na lata 2015 – 2025 został sporządzony zgodnie z obowiązującymi przepisami, jak 
również po konsultacjach, społecznych spotkaniach z grupami osób 
zainteresowanych Strategią, czyli rozwojem gminy na te lata, jak również jest to 
dokument niezbędny nam do pozyskiwania środków zewnętrznych. Poprzednia 
Strategia była to Strategia przyjęta w 1998 r., ona już na dzisiaj straciła swoja 
ważność, a tak naprawdę był to dokument, który wyznaczał kierunki do Strategii. 
W dokumencie tym wskazujemy wszystkie te kierunki, w których Gmina Pyrzyce 
powinna się rozwijać, tereny, które powinna przygotować, jest to przedstawione 
w całym tym dokumencie w celach strategicznych i w tych wszystkich obszarach, 
gdzie mamy tak naprawdę braki dzisiaj, jeżeli chodzi o przygotowanie terenów 
w mieście i na terenach wiejskich, jak również w zakresie rozwoju kultury, sportu, 
edukacji, poprawy bezpieczeństwa gminy, ochrona obszarów wiejskich, promocja 
gminy. Ten dokument został przedstawiony Państwu radnym i tak jak mówiłam na 
wszystkich komisjach prosiłam o przeanalizowanie tego dokumentu, jeżeli te cele 
wydają się takie jak powinny lub są inne propozycje wprowadzenia zmian to jak 
najbardziej jesteśmy otwarci i możemy na ten temat podyskutować, i wprowadzić 
jeszcze do tego dokumentu zmiany z dzisiejszej sesji, ale również chcę zaznaczyć, że 
jeżeli ten dokument zostanie przyjęty, to on będzie podlegał również, co roku ocenie 
i będzie można go też w trakcie zmieniać w zależności od zmian, które będą miały 
miejsce na rynku u nas, czyli będą też oddziaływania zewnętrzne, czy tym, co się 
będzie działo w kraju, jakie będą możliwości nowe, które będą się pojawiały lub będą 
rzeczy, z których będziemy musieli, np. zrezygnować. Jest to otwarty dokument, 
który będzie ulegał na pewno przez ten cały okres zmianom, bo jak wiemy wszystko 
się wokół zmienia i tak też może być z tą strategią, ale na dzisiaj są to wszystkie te 
cele, po wszystkich analizach przedstawione i jeżeli są jakiekolwiek propozycje do 
zmiany to możemy również teraz po rozmowach jeszcze je wnieść. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 45 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 

 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący, Komisja Rolnictwa i Ekologii nie 
wypracowała opinii w związku z tym, że nie posiadała dokumentów, ponieważ nie 
mieliśmy tego ani na emailu, ani w Biurze Rady. W związku z powyższym 
poprosiłem jako przewodniczący, aby Pani Kierownik wydrukowała nam 
dokumenty jako radnym, Pani Burmistrz nie pozwoliła nam wydrukować tych 
materiałów w związku z tym komisja podjęła taką opinię a nie inną. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ja mam tu zapisane, że załącznik do projektu 
uchwały został przesłany na pocztę elektroniczną. Czy Radni otrzymali na pocztę 
elektroniczną? 
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Głosy z sali, że otrzymali. 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – A Radni z Komisji Rolnictwa nie otrzymali? 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Po komisji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – To Pan, jako Przewodniczący Komisji mógł 
zwołać posiedzenie po raz drugi, nie ma tu przeciwwskazań, tym bardziej, że 
komisje były dużo wcześniej przed sesją. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący nie było takiej potrzeby. W związku 
z tym, że zapoznaliśmy się z materiałami, w związku z tym będą głosował za. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Pyrzyce na lata 2015 – 2025 
(Druk Nr 154/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/137/15 stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  
 

Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/360/09 
z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 156/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 48 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy wyłączenia terenu 
„Natura 2000” z obszaru objętego zmianą Studium, które zostało wyłożone do 
publicznej wiadomości, również odbyły się konsultacje i wpłynął wniosek firmy  
ENERTAG o to, żeby teren „Natura 2000” wyłączyć z tej zmiany Studium. Do tego 
jest załącznik graficzny przedstawiający obszar wyłączenia i ta uchwała dotyczy 
tylko tego obszaru. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 49 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 50 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 51 do protokołu; 
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Radna Małgorzata Piotrowska – Pani Burmistrz, nie mogłam zadać tego pytania, 
ponieważ musiałam opuścić Komisję Budżetu z powodów zdrowotnych, ale nasuwa 
się pewna wątpliwość i chciałabym ją rozwiać. Każda zmiana uchwały z 2009 r. o ile 
przypominam sobie wszystkie wprowadzane zmiany z poprzedniej kadencji, 
powodowała zatrzymanie procedur. Jesteśmy po wyłożeniu, więc chcieliśmy (że tak 
powiem) doprowadzić tą sytuację do końca przynajmniej z tą częścią północną i moje 
pytanie właśnie tego dotyczy. Uzasadniając - mapa jest integralną częścią uchwały, 
więc jakakolwiek zmiana na mapie, czy w rejonie wskazywanym do posadowienie 
w Studium jest zmianą projektu uchwały, czyli samej uchwały. Czy to nie spowoduje 
również zatrzymania procedur, bo mimo wszystko jest to ingerencja w projekt 
z 2009r.. Wiele takich sytuacji było po drodze, kiedy mieszkańcy Żabowa, Rzepnowa 
wnioskowaliśmy wyłączenie pewnych rejonów i każdy wniosek zmieniający projekt 
uchwały powodował wydłużenie procedur, czy zatrzymanie obecnych procedur 
i uruchomienie nowych. W związku z tym, że te procedury już trwają, istnieje 
również obawa, że pewne badania, cała dokumentacja, która była przygotowywana 
również może stracić ważność w związku z tym, że następuje kolejna zmiana 
projektu uchwały. Proszę mi tą wątpliwość rozwiać, bądź bez względu na to, jaka 
jest odpowiedź, tak mi się to nasunęło, bo taką konsekwencją była każda 
wprowadzana najmniejsza zmiana w tym projekcie. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Rozumiem, że ten obszar się zmniejsza 
w stosunku do tego, który był i właśnie też taka wątpliwość, czy będzie ta procedura 
musiała być od nowa uruchomiona. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wyłączony obszar i ta uchwała, której się 
podjęliśmy wynika przede wszystkim z uzgodnień i z opiniowania już wyłożonego 
Studium, a to, o czym mówi Pani Radna tak, oczywiście wtedy tak się działo, ale 
wtedy były tylko przyjęte uchwały i w części zostały rozpoczęte prace nad Studium, 
które nie zostali sporządzone. Tutaj taki dokument już został sporządzony, on został 
zaopiniowany przez wszystkie organy i tak jak Państwo macie w uzasadnieniu, że 
Regionalny Dyrektor ochrony środowiska nie stwierdził jednoznacznie, że 
planowane zamierzenie inwestycyjne może znacząco negatywnie oddziaływać na 
obszar „Natura 2000”, czyli my tą opinię już mamy. Konsultowaliśmy tą zmianę 
i ona nie powoduje wydłużenia procedury, ponieważ my to Studium, które zostało 
już zaopiniowane, gdyby nie ta zmiana uchwały na pewno przystąpilibyśmy już na 
sesji Rady Miejskiej w grudniu, ale w związku z tym, że dokonujemy tej zmiany to 
najpierw musimy wprowadzić tą uchwałę, a następnie dopiero możemy przedstawić 
Studium na sesji Rady Miejskiej w styczniu 2016 r. i ono dopiero zostanie 
zatwierdzone z wyłączeniem tego obszaru. Także nie spowoduje nam to 
spowolnienia tej procedury, o której Pani Radna mówi, bo tu już mamy sporządzony 
dokument i w tym dokumencie po konsultacjach, które są po to, żeby na etapie 
konsultowania wprowadzać lub wyprowadzać rzeczy te, które mieszkańcy lub inne 
instytucje wnoszą i to jak najbardziej jest zasadne. Dlatego teraz w grudniu 
wprowadzamy tą uchwałę, żebyśmy mogli wprowadzić w styczniu całe Studium 
pod obrady sesji Rady Miejskiej, żeby nie było formalnie później, jakiego kolwiek 
niebezpieczeństwa, że niedopełnialiśmy takiego obowiązku. Zostało to 
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skonsultowane i jest to jak najbardziej zgodne z prawem, bo tak naprawdę 
uchwalanie całej zmiany Studium odbędzie się w styczniu 2016 r. już właśnie 
z wyłączeniem tego obszaru, bo mamy taką uchwałę. Także na pewno nie wpłynie to 
na wydłużenie terminu. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – W uzasadnieniu jest napisane, że RDOŚ nie 
stwierdził jednoznacznie, że planowane zamierzenie inwestycyjne może znacząco 
negatywnie oddziaływać na obszar „Natura 2000”, a jednak tą Naturę wyłączamy. 
W takim wypadku, co jest w opinii RDOŚ-u takiego wątpliwego, że jednak 
decydujemy się na wyłączenie tego obszaru, dla bezpieczeństwa, w związku z jakaś 
niejasną odpowiedzią RDOŚ-u? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie, opinia RDOŚ-u nie jest opinią 
wiążącą, to jest tylko opinia, która nam wskazuje kierunek, my możemy z tego 
skorzystać lub nie, a te konsultacje, o których mówiłam były to wnioski 
mieszkańców i wniosek inwestora. Te wnioski zostały przeze mnie przyjęte, może 
powiedzieć, że trochę jesteśmy świętsi od papieża, że wyłączamy coś, gdzie i tak nie 
stałyby wiatraki, ale dla bezpieczeństwa i tego, żeby mieszkańcy nie obawiali się, że 
może tam powstać wiatrak, pomimo że nie wskazujemy i tego miejsca posadowienia 
tego wiatraka tam nie będzie, ale żeby dla bezpieczeństwa i spokojności 
mieszkańców dokonujemy takiej zmiany. Wyłożenie dokumentu ma to na celu, żeby 
przyjąć lub nie przyjąć, ale wysłuchać wszystkie wnioski inwestorów, czy 
mieszkańców i bierzemy je lub nie bierzemy pod uwagę, bo to jest jeden z wniosków, 
który kończy się taką uchwałą. Jest bardzo dużo innych wniosków, które zostaną 
przeze mnie przyjęte lub nie zostaną, ale Państwo będziecie o nich wiedzieli 
i ocenicie i również możecie na etapie przyjmowania uchwały też się do nich odnieść 
i np. nie zgodzić się z moim zdaniem. Tamte wnioski nie dotyczą przyjęcia uchwały 
w związku z tym, że ten wniosek dotyczy przyjęcia uchwały to musimy tego 
dokonać wcześniej.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Pani Burmistrz, ja nie martwię się tym, że będzie to 
zablokowane, bo generalnie po tej stronie wiatraki akurat nie są potrzebne. Pytam 
tylko w związku z tym, co rozmawialiśmy wcześniej, że wielu jest rolników i osób 
zainteresowanych, którzy chcieliby, żeby te procedury zostały zakończone. Dla mnie 
mogłyby osobiście się w ogóle nie zakończyć, ale z racji tego, że jest to już proceder 
długi i czas na zamknięcie tematu z korzyścią dla tych, którzy postanowili, że 
wiatraki u nich będą stały. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/360/09 z dnia 26 
marca 2009 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pyrzyce (Druk Nr 156/15). 
 
Wynik głosowania:  
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 stan radnych na sali - 13; za -10, przeciw - 0, wstrzymało się - 3; 
Uchwała Nr XVI/138/15 stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  

Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości RYSZEWKO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
157/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak jak już na poprzedniej sesji 
przyjęliśmy 2 Plany Odnowy wsi, teraz pozostało nam tych planów 18, one zostały 
zakończone, sporządzone, są tam przyjęte cele, które były przede wszystkim 
wskazywane przez mieszkańców terenów wiejskich na zebraniach wiejskich i zostały 
przyjęte również uchwałą. Chcę zaznaczyć, że tam nie są tylko zadania gminy, tam 
są również wzięte pod uwagę zadania Powiatu, parafii, ale to jest też, dlatego że ten 
program to są takie wytyczne i ten program jest niezbędny przy ubieganiu się 
o środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zadania, o które będzie ubiegała 
się gmina, powiat, może się ubiegać parafia, osoby fizyczne, rolnicy, którzy też 
również się ubiegają, jeżeli takie zadanie jest wpisane ogólne. My też tych zadań nie 
wpisaliśmy bardzo szczegółowo, bo dzisiaj trudno jest przewidzieć na taki długi 
okres tak szczegółowe zadania, ale te potrzeby ogólne, gdzie nasze zadania 
pojedyncze będą się wpisywały, one są ujęte i to te cele są tutaj najważniejsze.  Chcę 
zaznaczyć tak jak przy strategii, że dzisiaj przyjmujemy plany w takiej wersji, ale 
oczywiste są to lata 2015 – 2022, jest to długi okres i one również będą ulegały 
zmianie, bo mogą nam dojść jeszcze inne zadania, albo będziemy rezygnować 
z pewnych zadań, dlatego to też są dokumenty, które mogą ulegać zmianie w trakcie 
tych lat, na które zostały przyjęte, ale jest to niezbędny dokument, który jest nam 
potrzebny. Tak jak mówiłam, już my jako gmina występujemy o środki z PROW –u 
wiem, że starosto będzie występowało i wszyscy inni, którzy są zainteresowani 
pozyskiwaniem środków zewnętrznych mogą wystąpić. W związku z tym takie 
dokumenty musimy przyjąć. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 55 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
RYSZEWKO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 157/15). 
 
Wynik głosowania:  
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 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/139/15 stanowi załącznik Nr 57 do protokołu.  

Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości LETNIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 158/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. 

 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 60 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii  - opinia stanowi załącznik Nr 61 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości LETNIN 
na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 158/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/140/15 stanowi załącznik Nr 62 do protokołu.  

 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości BRZESKO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
159/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 63 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 64 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 65 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
BRZESKO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 159/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
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Uchwała Nr XVI/141/15 stanowi załącznik Nr 67 do protokołu.  

 
Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości RYSZEWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
160/15).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 68 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 69 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 70 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 71 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
 Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
RYSZEWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 160/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/142/15 stanowi załącznik Nr 72 do protokołu.  
 

Wyszedł Radny Waldemar Lemiesz godz. 15:03; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 

Do punktu 18 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości RZEPNOWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
161/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 73 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 74 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 75 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 76 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
RZEPNOWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 161/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/143/15 stanowi załącznik Nr 77 do protokołu.  
 

Do punktu 19 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości CZERNICE na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
162/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 78 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 79 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 80 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 81 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
CZERNICE na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 162/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/144/15 stanowi załącznik Nr 82 do protokołu.  

 
Do punktu 20 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości ŻABÓW na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 163/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 83 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 84 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 85 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 86 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości ŻABÓW 
na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 163/15). 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali – 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/145/15 stanowi załącznik Nr 87 do protokołu.  
 

Do punktu 21 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości NIEBOROWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
164/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 88 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 89 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 90 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 91 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
NIEBOROWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 164/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/146/15 stanowi załącznik Nr 92 do protokołu.  

 
Wszedł Radny Waldemar Lemiesz godz. 15:05; 

Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 22 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości MECHOWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
165/15),  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 93 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 94 do protokołu; 
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2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 95 do protokołu, 

3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 96 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
MECHOWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 165/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/147/15 stanowi załącznik Nr 97 do protokołu.  
 

Do punktu 23 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości OKUNICA na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
166/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 98 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 99 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 100 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 101 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
OKUNICA na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 166/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/148/15 stanowi załącznik Nr 102 do protokołu.  

Wyszedł Radny Edward Gola godz. 15:06; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 

Do punktu 24 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości NOWIELIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
167/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 103 do protokołu. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 104 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 105 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 106 do protokołu. 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
NOWIELIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 167/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/149/15 stanowi załącznik Nr 107 do protokołu.  

 
Do punktu 25 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości MIELĘCIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
168/15).  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 108 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 109 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 110 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 111 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
MIELĘCIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 168/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/150/15 stanowi załącznik Nr 112 do protokołu.  

 
Wszedł Radny Edward Gola godz. 15:07; 

Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 26 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości TURZE na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 172/15). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 113 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 114 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 115 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 116 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości TURZE 
na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 172/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/151/15 stanowi załącznik Nr 117do protokołu.  

 
Do punktu 27 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości KRZEMLIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
173/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 118 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 119 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 120 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 121 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
KRZEMLIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 173/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/152/15 stanowi załącznik Nr 122 do protokołu.  

 
Do punktu 28 porządku 
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 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości STRÓŻEWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
174/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 123 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 124 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 125 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 126 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
STRÓŻEWO na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 174/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/153/15 stanowi załącznik Nr 127 do protokołu.  
 

Do punktu 29 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości BRZEZIN na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
175/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 128 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 129 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 130 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 131 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości BRZEZIN 
na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 17/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/154/15 stanowi załącznik Nr 132 do protokołu.  
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Do punktu 30 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości PSTROWICE na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 
176/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 133 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 134 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 135 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 136 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości 
PSTROWICE na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 1736/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/155/15 stanowi załącznik Nr 137 do protokołu.  

 
Do punktu 31 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
i Rozwoju Miejscowości MŁYNY na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 178/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 138 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 139 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 140 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 141 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy i Rozwoju Miejscowości MŁYNY 
na lata 2015 – 2022 (Druk Nr 178/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/156/15 stanowi załącznik Nr 142 do protokołu.  
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Wyszedł Radny Mirosław Wyrodek godz. 15:10; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
 

 

Do punktu 32 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na 
okres 3 lat umowy najmu lokalu użytkowego o pow. 67m2, 
znajdującego się w budynku hali widowiskowo - sportowej, 
położonym na działkach nr 10/1 i nr 13/2 z obrębu 0010 miasta Pyrzyce 
(Druk Nr 177/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 143 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dotychczasowy najemca zwrócił się 
z prośbą o przedłużenie umowy najmu tego lokalu użytkowego na hali OSiR-u. 
W związku z tym, że minął już okres 6-ciu lat najmu, niezbędna jest teraz decyzja 
Rady Miejskiej w Pyrzycach o wyrażeniu zgody na przedłużenie na okres 
następnych 3-ch lat i tego dotyczy ta uchwała. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 144 do protokołu; 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 145 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na okres 3 lat umowy najmu 
lokalu użytkowego o pow. 67m2, znajdującego się w budynku hali widowiskowo - 
sportowej, położonym na działkach nr 10/1 i nr 13/2 z obrębu 0010 miasta Pyrzyce 
(Druk Nr 177/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/157/15 stanowi załącznik Nr 146 do protokołu.  

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 15:12 do godz. 15:26; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 13; 

Do punktu 33 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej w Pyrzycach na 2016 rok (Druk Nr 171/15). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 147 do protokołu. 
 
 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 148 do protokołu, 

2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 149 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Komisja Rolnictwa i Ekologii wypracowała na posiedzeniu 
opinię pozytywną w związku z tym, że w projekcie uchwały (dzisiaj zauważyliśmy), 
że wcale nie została umieszczona Komisja Rolnictwa i Ekologii, jak również 
wprowadzony projekt uchwały o rozwiązaniu Komisji Rolnictwa i Ekologii, ale to 
może za chwilę, w związku z tym ja osobiście będę głosował przeciw. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Dodam tylko, że mam tu napisane, że 
Komisja Rolnictwa i Ekologii nie wypracowała opinii w sprawie projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2016 r. 
Jako wnioskodawca chciałbym jeszcze wnieść zmiany do tego projektu uchwały, 
przede wszystkim datę majowej sesji byłby to 19 maj 2016, wracając do sesji w dniu 
25 lutego byłyby sprawy bieżące, w maju jako punkt 2 realizacja uchwał i wniosków 
przez Burmistrza Pyrzyc, w październiku również sprawy bieżące, w listopadzie 
również sprawy bieżące. Jest to mój wniosek do Państwa o przegłosowanie tych 
zmian myślę, że możemy blokowo w jednym głosowaniu. 
Dodam jeszcze, że Komisja Rolnictwa nie została nigdzie pominięta, bo są w planie 
pracy projekty planów pracy stałych komisji rady, np. w czerwcu i we wrześni – 
informacja z wykonania budżetu, w grudniu, czyli wszędzie tam, gdzie są wpisane 
stale komisje, czyli obowiązują wszystkie komisje. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chcę zwrócić uwagę, że na każdej 
z komisji, również na Komisji Rolnictwa mówiłam o tym, że są wolne miejsca 
w miesiącach jak np. miesiąc luty, październik, listopad, w których można do sesji 
uzupełnić swoje tematy. Prosiłam każdego z przewodniczących, żeby zastanowili się 
nad tym, o jakie tematy chcieliby uzupełnić, ponieważ my podaliśmy tylko te 
tematy, które są dla nas niezbędne, które muszą być opiniowane, a część tematów, 
które niekoniecznie są potrzebne i one były powielane, odstąpiliśmy od nich i stąd 
powstały te luki, ale taka informacja została przekazana również na Komisji 
Rolnictwa o tym, że można wprowadzać do sesji propozycje z własnych tematów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Oczywiście, po to był ten plan i ten projekt 
uchwały przedstawiony, żeby komisje mogły go uzupełnić. 
 
Radny Jerzy Wroński – Ja uważam, że komisje mają jeszcze czas do uzupełnienia 
i sory, ale Komisja jeszcze chciałaby wypracować swoje stanowisko w tej kwestii, ale 
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jak wpłynął już projekt uchwały o rozwiązaniu Komisji Rolnictwa to chyba bez sensu 
jest, żeby komisja dalej pracowała nad tym tematem. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – To może te, które Państwo już wypracowali 
podacie, bo Komisja Rolnictwa nie zostanie zlikwidowana tylko połączona z Komisja 
Budżet, więc tajemnica? 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Pyrzycach na 2016 rok 
(Druk Nr 171/15) wraz ze zgłoszonymi wnioskami. 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -10, przeciw - 1, wstrzymało się - 2; 
Uchwała Nr XVI/158/15 stanowi załącznik Nr 150 do protokołu.  
 

Do punktu 34 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania 
członków Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 170/15). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 151 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 152 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 153 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 154 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Sprawa dotyczy przyjęcia do komisji Pani 
Radnej Roksana Herman w związku z pismem, które złożyła. Pismo stanowi 
załącznik Nr 155 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
  
 Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania członków Komisji 
Rewizyjnej (Druk Nr 170/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XVI/159/15 stanowi załącznik Nr 156 do protokołu.  

 
Do punktu 35 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania 
składów osobowych stałych komisji rady (Druk Nr 169/15). 
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Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 157 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt –Jest to również projekt związany z Panią 
Radną Roksaną Herman, która złożyła wniosek o skreślenie jej z członkostwa 
w Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych i wyraziła chęć 
uczestnictwa w pracach Komisji Budżetu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 158 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 159 do protokołu, 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 160 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych 
komisji rady (Druk Nr 169/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XVI/160/15 stanowi załącznik Nr 161 do protokołu.  

   
Do punktu 36 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/16/11 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie ustalenia 
liczby, rodzaju i przedmiotu działania stałych Komisji Rady (Druk Nr 
179/15).   
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 162 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
Dodam jeszcze, że projekt uchwały, który tutaj mamy jakby likwiduje Komisję 
Rolnictwa, jednocześnie powołuje Komisję Budżetu i Rolnictwa z tymi 
kompetencjami i zakresy, które były dotychczas w Komisji Rolnictwa przekazuje się 
do nowej Komisji Budżetu i Rolnictwa. 
 
Radny Jerzy Wroński – Słyszeliście Państwo jak Pan Przewodniczący odczytał 
uzasadnienie, Komisja przede wszystkim została odwołana, dlatego że była 
przeciwna podniesieniu podatków, za to, że Komisja była przeciwna rozwiązaniu 
ZUT i wiele jeszcze innych składników na to się składa. W związku z tym podjęte 
zostały takie decyzje, a nie inne. Pani Burmistrz, powiem tak, żeby Pani nie zabrakło 
tych naboi. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Dodam tylko, że w sprawach, o których Pan 
wspomniał Komisja nie wypracowała opinii, a nie była przeciwna.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny, ja mam prośbę, jest sesja 
Rady Miejskiej i tak jak Pan zawsze podkreślał, że to powinno być święto, to ja bym 
prosiła, żeby Pan się powstrzymał od takich sformułowań w stosunku do mnie, jako 
burmistrza Pyrzyc. Ja rozumiem, że Pan może osobiście mieć do mnie jakiekolwiek 
pretensje i inne rzeczy, bo ja bym nie chciała tutaj mówić o rzeczach, o których Pan 
mówił, jak to będę miała spokój, kiedy i co Panu zwrócę i będzie wtedy dobrze 
w Radzie Miejskiej w Pyrzycach. Także proszę nie zwracać się już więcej do mnie 
w taki sposób. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/16/11 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie ustalenia liczby, rodzaju i przedmiotu działania 
stałych Komisji Rady (Druk Nr 179/15). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -10, przeciw - 0, wstrzymało się - 3; 
Uchwała Nr XVI/161/15 stanowi załącznik Nr 163 do protokołu.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Poinformuję tylko Państwa 
Radnych, którzy były w Komisji Rolnictwa i Ekologii o tym, aby do następnej sesji 
wyrazić chęć uczestnictwa, w którejś z komisji, czyli w Komisji Budżetu i Rolnictwa, 
czy w Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych. Proszę tą informację 
złożyć do przewodniczącego na piśmie. 
 

Do punktu 37 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Rozpocznę od interpelacji: 
 Pan Radny Jerzy Wroński – podróże służbowe tak jak Pan prosił zostaną Panu 

przekazane na piśmie. 
 Inwestycje w roku 2015 również. 
 Czy będzie likwidowana kuchnia w SP Mielęcin – i to jest znowu jedna z Pana 

interpelacji wprowadzania w błąd mieszkańców i opinii publicznej, straszenia. 
Nie wiem skąd ma Pan takie informacje, co Pan zasłyszał, ale ja już Pana 
prosiłam, żeby Pan, jeżeli cokolwiek zasłyszy to, żeby Pan te informacje starał się 
sprostować zanim Pan zacznie straszyć ludzi. Na ostatniej sesji zadał Pan pytanie 
i Zastępca Pan Robert Betyna dał Panu odpowiedź, jakie są podejmowane 
działania, jakie są rozmowy z dyrektorami, że szukamy rozwiązań i takie 
rozmowy są prowadzone, i tam są poruszane różne tematy, i również był 
poruszany temat kuchni, ale żadna taka decyzja nie zapadła, bo to Pan Dyrektor 
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wspólnie z nami musi ustalić, co jest zasadne i czy to się w ogóle opłaca zanim 
jakakolwiek taka decyzja zostanie podjęta. Takich tematów jest więcej, które 
pewnie jakby Pan tu dzisiaj rzucił to mieszkańcy byliby zaniepokojeni, ale to jest 
to, o czym mówiłam, że szukamy rozwiązań, a to, że ich szukamy to nie znaczy, 
że my je zastosujemy. My każde z takich rozwiązań musimy przeanalizować, 
przemyśleć i zobaczyć, co jest zasadne, czy to się opłaca, w jaki sposób 
z podejściem oczywiście do osób, które tam są zatrudnione, tak jak było to przy 
ZUT. Proszę następnym razem nie zadawać tego typu pytań, nie strasząc znowu 
mieszkańców i wprowadzając w błąd. Jest obecny z nami Pan Dyrektor szkoły 
w Mielęcinie i jeżeli Pan będzie oczekiwał, bo ja mówię nieszczerze, to na pewno 
Panu to potwierdzi. To do odpowiedzi Pana Radnego Wrońskiego. 

 Pani Radna Piotrowska – oświetlenie miasta, dlaczego tak smutno i szaro? 
Oczywiście ta ocena jest subiektywna jak zawsze, ale ja odpowiem. Ozdoby 
świąteczne, które mamy są to ozdoby, które zakupiliśmy w roku bieżącym plus 
fontanna, która stoi to jest jedyna z ozdób, która nam pozostała. W poprzednim 
roku, poprzedni burmistrz 12 listopada zamówił ozdoby świąteczne, które były 
na zasadzie dzierżawy i te ozdoby zostały zwrócone, bo jak to dzierżawa jest na 
określony czas, pierwotny koszt tej dzierżawy to było 36.735,53 zł. Po objęciu 
przeze mnie funkcji burmistrza i braku środków na ten cel negocjowałam tą 
kwotę z firmą ENEOS i wynegocjowaliśmy kwotę 25.922,31 zł, do tego 
musieliśmy jeszcze dokupić kosz ubezpieczenia słynnej choinki bardzo pięknej, 
ale bardzo drogiej, która też, jak Państwo wiecie, może nie wszyscy, w Sylwestra 
zaczęła się palić i gdyby nie to ubezpieczenie, i nie szybka reakcja Straży Miejskiej 
to nie wiem jakby się to skończyło i te koszty pewnie musielibyśmy zwrócić. 
Oczywiście oświetlenie, które było do tej pory, bo mieliśmy też stare oświetlenie, 
ale ono w czerwcu 2014 r. zostało całkowicie zlikwidowane również przez 
poprzedniego burmistrza i takiego oświetlenia nie mamy. W związku z tym tak 
jak też odpisałam Panu Redaktorowi, tak też również przekazuję Państwu, że 
w miarę posiadanych środków będziemy, co roku starali się dokupować takie 
nowe oświetlenie, aby to nasze miasto było oświetlone, na tyle, na ile będzie nas 
stać. Oczywiste zawsze ta ocena może być dobra, może być zła, ale jak wiemy te 
ozdoby świąteczne są bardzo drogie, a na wydzierżawianie takich ozdób nas nie 
stać. Musimy znowu powoli starać się zakupić takie ozdoby, które będą naszą 
własnością, które będziemy mogli, co roku wykorzystywać w miarę posiadanych 
środków. 

 Odpowiedź dla Pana Radnego Lemiesza – budowa super marketu w Pyrzycach. 
Firma Krokus, to jest firma, która posiada teren po byłej odlewni. Wystąpiła 
o wydanie decyzji o warunkach zabudowy na budowę pawilonu handlowo – 
usługowego z niezbędną infrastrukturą. Taka decyzja została wydana, to jest 
decyzja o warunkach zabudowy 15 września tego roku i firma na podstawie tej 
decyzji może wystąpić o pozwolenie na budowę, czy to uczyniła takiej informacji 
nie mamy, ponieważ pozwolenie na budowę wydaje Starostwo Powiatowe 
w Pyrzycach. 

 
Radny Waldemar Lemiesz - Czyli to nie jest plotka? 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie, to nie jest plotka. 
 
Nie wniesiono więcej głosów. 
 
 

Do punktu 38 porządku 
 Wolne wnioski.  
 
Przewodnicząca K. Rewizyjnej - Małgorzata Piotrowska – Jako przewodnicząca 
Komisji Rewizyjnej jestem zobligowana do odczytania protokołu z kontroli, który 
przygotowany został przez Komisję 7 grudnia 2015. Odczytała protokół, który 
stanowi załącznik Nr 164 do protokołu z obrad sesji. 
 Panie Przewodniczący, po zakończeniu odczytania odpowiedzi do protokołu 
proszę o przegłosowanie dwóch wniosków, które są pisane w tym protokole. 
Odczytała uwagi Burmistrz Pyrzyc do przedstawionego protokołu, które stanowią 
załącznik Nr 165 do protokołu z obrad sesji.  
 Pozwolę sobie na małą dyskusję odnośnie tego wniosku o umieszczenie 
zapytań ofertowych na BIP Urzędu Miejskiego, tu wyjaśnienie Pani Burmistrz jest jak 
najbardziej zasadne i tutaj bez względu na to, że jest to wniosek Komisji Rewizyjnej, 
należałoby to rozważyć przy głosowaniu każdy z osobna, bo rzeczywiście wnoszenie 
tak małych zadań inwestycyjnych do publicznej wiadomości może spowodować 
faktycznie napływ (tak się wielokrotnie zdarzało) wykonawców z zewnątrz. Powiem 
o co chodzi w tym rozeznaniu, do czego się Pani Burmistrz odniosła. Chodziło to, że 
komisja przeanalizowała wszystkie dokumenty i one wszystkie są przygotowane 
prawidłowo, jedno, czego nie było formalnie (że tak powiem) spisane na kartce, czy 
nie zrobiona notatka, to tzw. kosztorys inwestorski, czyli przygotowanie wyceny 
inwestycji, na zasadzie, że wykonano telefon do firmy X oni podają taką cenę i na 
bazie tej informacji plus dane z KNR-u o usługach i roboczogodzinach propozycja, 
czy wartość inwestycji jest taka, a nie inna. To są drobiazgi myślę, że do tej pory nikt 
się nad tym nie rozdrabniał, ale powoduje to, jak sami Państwo wiedzą, wywołuje to 
niesamowite burze, ktoś puści informacje nie do końca sprawdzoną, a to daje 
i komisji i zarówno Pani Burmistrz jakby zamknięcie tematu, że jest przygotowany 
etap, bo czasami wiemy, że firmy inaczej podchodzą do inwestycji w maju, kiedy 
mają bardzo dużo pracy, inaczej podchodzą do inwestycji, kiedy robią ją w grudniu, 
bo też muszą utrzymać pracowników. To jest informacja, która gdyby tylko była 
wpisana w dokumentację to zamknęłaby kompletnie temat, jest oszacowanie zgodne 
z zapytaniami i tyle. To jest na ten pierwszy wniosek, czyli komisja wnioskuje o to, 
żeby w tych dokumentacjach taka notatka, czy taki email, czy taka odpowiedź była 
uwzględniona dla zamknięcia, dla rozwiania wszelkich wątpliwości, tak samo 
mieszkańców, jak i szukających afery i przede wszystkim Komisji Rewizyjnej, która 
potem te afery będzie rozstrzygać. 
 
Radny Jerzy Wroński – Ja osobiście chciałbym usłyszeć, czy ta inwestycja jest warta 
tych pieniędzy, które zapłaciła Gmina, a w tym protokole Komisji Rewizyjnej nie ma 
ani słowa. Pani Przewodnicząca, my na to czekaliśmy, czy ta inwestycja jest warta 
tych pieniędzy? Że procedury zostały przeprowadzone, to zostały przeprowadzone 
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zgodnie z literą prawa, a Pani nie zorientowała się, czy ta inwestycja jest warta tych 
pieniędzy, gdzie na naszym rynku pyrzyckim składały firmy swoją ofertę, znamy 
rozbieżność tych kwot, wybrała gmina jak najniższy. Jeszcze raz powtarzam, ja 
pracowałem w tej branży i dla mnie jest to niewarta inwestycja tych pieniędzy, które 
gmina zapłaciła. Szkoda Pani Przewodnicząca, że Pani tak późno nam przeczytała 
ten protokół Komisji Rewizyjnej, bo gdyby Pani ten protokół wzięła na Mikołajki, 
które odbywały się na hali sportowej, jakby Pani przeczytała to dzieciom, to na 
pewno by się pośmiały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Ja tylko dodam, jeżeli by Pan 
słuchał, albo czytał ze zrozumieniem to tu jest jasno napisane, że Komisja nie jest 
w stanie stwierdzić, czy wydatkowana kwota 30.000 zł brutto jest adekwatna do 
wykonanej inwestycji. Nie jest w stanie na podstawie dokumentacji i to jest 
w protokole, przed chwilą Pani Radna czytała, czyli zachęcam jednak do czytania ze 
zrozumieniem.  
 
Radny Waldemar Lemiesz – W związku z rezygnacją z członkostwa Radnej Roksana 
Herman, z Komisji Stypendialnej, bo jeżeli była delegowana z Komisji Edukacji, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, automatycznie nie jest już w Komisji 
Stypendialnej, Komisja desygnuje do składu Komisji Stypendialnej Radną Krystynę 
Wilman. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Czy Pani Radna Wyraża zgodę? 
 
Radna Krystyna Wilman – Tak. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Powiem o sytuacji naszej wspólnej decyzji Komisji 
Statutowej, która pracuje, jak Państwo wiedzą, nad ujednoliceniem tekstu naszego 
Statutu, nasze prace mają się ku końcowi, w najbliższym czasie ten tekst zostanie 
ujednolicony, a kiedy zatwierdzony to będziemy wiedzieć. Niemniej jednak 
w związku z projektem uchwały, który wprowadzał kolega Mirosław Wyrodek 
odnośnie jawności zawieranych umów w Urzędzie, ja mam wniosek do Pani 
Burmistrz (ja już go przedyskutowałam, ale chciałabym, żebyśmy wszyscy Radni 
o tym wiedzieli), bo zawnioskowaliśmy wspólnie jako członkowie: Pan Mariusz 
Maja, Pani Iwona Ksel i Pan Mirosław Wyrodek, o tym, żeby rok 2016 zacząć od zera, 
jeżeli chodzi o BIP, o nasz Biuletyn informacji Publicznej. Zdajemy sobie sprawę, że 
cofnięcie się wstecz i uzupełnienie danych z poprzednich lat, nawet rok 2014, 2015 
i wstecz, wymagałoby najprawdopodobniej posadowienia zatrudnienia pracownika, 
może nawet dwóch (nie wiem, w jakim to tempie się odbywa, nie jestem 
informatykiem), który musiałby nic innego nie robić tylko wprowadzać dane 
z poprzednich lat. To jest taki pozytywny wniosek, który będzie dobrze odebrany 
zarówno przez Radę, która korzysta z Biuletynu, jak i mieszkańców, którzy tych 
informacji szukają, aby ten biuletyn stał się przejrzysty, był na bieżąco prowadzony, 
żeby wszystkie informacje były na bieżąco o komisjach, o sesjach, o protokołach, 
o uchwałach, wszystkich zarządzeniach. To jest taki wniosek, prośba, życzenie 
noworoczne Pani Burmistrz, myślę, że w imieniu całej Rady, bo tutaj i koledzy 



 40 

wnioskowali wcześnie, to takie życzenie noworoczne w formie wniosku, żeby ten 
BIP stał się prawdziwą informacją o tym, co się w ramach Urzędu dzieje, w ramach 
działań w gminie (jednostki prowadzą własne), więc w ramach tych zadań, które 
należą do nas. 

 
Wyszła Radna Krystyna Wilman godz. 16:12; 

Stan Radnych na sali – 12; 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odniosę się do tego wniosku, ponieważ 
po ostatniej sesji Rady Miejskiej i wniosku tej uchwały, o czym mówiłam, takie 
polecenie otrzymali już ode mnie pracownicy, że od 1 stycznia 2016 r. będzie taki 
rejestr umów, ale dotyczący tylko umów 2016, ponieważ nie ma fizycznych 
możliwości, żeby cofać się i wszystkie te informacje zawierać. Otrzymujemy 
zapytania i informacje publiczne ze znanych źródeł i takich informacji będziemy 
udzielać na konkretne wnioski, bo tak jest, ale nowy rejestr elektroniczny będzie od 
roku 2016, jeżeli Państwo chcecie taki wniosek przegłosować to jak najbardziej, ale ja 
mówię, że taka decyzja przeze mnie została już podjęta, także nie widzę nawet 
zasadności głosowania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Czy podtrzymuje Pani wniosek? 
 
Przewodnicząca K. Rewizyjnej - Małgorzata Piotrowska – Był to wniosek formalny 
do Pani Burmistrz, to wynikło z naszej pracy, z naszej rozmowy nad poprzednim 
projektem uchwały, który miał być wprowadzony, więc widzimy taką potrzebę, 
żeby ten BIP był czytelny, widoczny, transparentny i żeby ukrócić te dywagacje na 
różnych polach. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Jeszcze w uzupełnieniu tego wniosku 
taki mój apel do wszystkich radnych, którzy nie pracują w Komisji Statutowej, aby 
dla usprawnienia i dla jeszcze lepszej przejrzystości naszego nowego BIP-u, składali 
podpowiedzi jak oni to widzą, propozycje, zachęcamy do wspólnej pracy. 
 Odczytała protokół z posiedzenia Zespołu do zaopiniowania kandydatów na 
łaników na kadencję lat 2016 – 2019 odbytego w dniu 21 grudnia 2015 r., który 
stanowi załącznik Nr 166 do protokołu z obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Były to wybory uzupełniające, 
niestety nie udało się uzupełnić.  
 Poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura Rady: 
- Uchwała Nr XXVIII.346.S.2015 Kolegium RIO w Szczecinie, która stanowi załącznik 
Nr 167 do protokołu. 
- Pismo Pani Justyny Krzak w sprawie utwardzenia drogi, która m.in. służy do 
dojazdu do jej posesji. Pismo stanowi załącznik Nr 168 do protokołu. 
- Odpowiedzi na interpelacje Radnych do wiadomości Przewodniczącego Rady, 
które stanowią załączniki Nr – 169, 179, 171, 172 do protokołu. 
- Pismo Pana Waldemara Pomorskiego w sprawie zainicjowania debaty 
o bezrobociu, które stanowi załącznik Nr 173 do protokołu. 
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Przewodnicząca K. Rewizyjnej - Małgorzata Piotrowska – Przypominam 
o przegłosowaniu wniosków, żeby formalności stało się zadość. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Rozumiem, że będziemy głosowali 
oba wnioski? 
 
Przewodnicząca K. Rewizyjnej - Małgorzata Piotrowska – Tak jak mówi protokół. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Wniosek pierwszy: Komisja 
wnioskuje, aby rozeznanie rynku i analiza kosztów oraz gotowy kosztorys 
inwestorski wraz z danymi z Katalogu Nakładów Rzeczowych były 
dokumentowane i stały się integralną częścią całej dokumentacji w procesie 
przetargowym. 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie drugi 
wniosek: 

Komisja wnioskuje również o umieszczanie zapytań ofertowych na BIP UM 
Pyrzyce. 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Piotr Ćwikliński – Czując się wywołany do tablicy przez Pana Radnego Wrońskiego 
sugestią, że podczas debaty nad budżetem Pan Radny Wroński stwierdził, że na sali 
jest osoba, która może coś na ten temat powiedzieć. Nie zabierałem głosu, bo wiem, 
że jako mieszkaniec w czasie obrad sesji Rady Miejskiej poza tym punktem nie mogę, 
ale chciałbym się odnieść do tego, co powiedział Pan Radny Wroński z racji tego, że 
posiadam sporo informacji na ten temat. Na wstępie chciałbym Panie Radny 
przypomnieć, wszystkim Radnym i Panu, że moja firma nigdy w historii 
funkcjonowania monitoringu nie uzyskała żadnych z tego tytułu dochodów zarówno 
z Gminy, jak i również i innych uczestników, więc wszelkiego rodzaju sugestie, że 
jakieś tam interesy są robione, są nieprawdziwe. Również uważam, że Pana 
wypowiedź dotycząca ostatniego zapytania ofertowego, dotyczącego monitoringu, 
mówiąc najdelikatniej jak potrafię, Pan Radny po prostu oszczędnie gospodaruje 
prawdą. Bardzo bym prosił na przyszłość, jeżeli ktokolwiek z Państwa Radnych ma 
pytania i nie tylko dotyczy to spraw monitoringu, ale również innych i przede 
wszystkim do Pana Radnego proszę, niech Pan swoje źródła informacji, które Pan 
otrzymuje od swoich informatorów weryfikuje u drugiej strony. Dzisiaj Pan 
wprowadził Radnych i mieszkańców w błąd. Stwierdził Pan, że TV kablowa Aura, 
której nie jestem udziałowcem, ani wspólnikiem, ani właścicielem, otrzymuje kwotę 
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brutto powiększoną o podatek VAT powyżej 70.000 zł i tylko i wyłącznie za przesył. 
Akurat moja firma była uczestnikiem tego przetargu również, niestety nie udało mi 
się tego przetargu wygrać, ale przetarg mówił jasno i precyzyjnie, że poza tym 
przesyłem, co Pan tak pomniejsza, również był zakup sprzętu w postaci kamer, 
najwyższej w tej chwili jakości możliwej, która jest, w jakości H. Następna rzecz, 
obsługa dwudziestoczterogodzinna 365 dni w roku obsługi technicznej, podam Panu 
przykład, kiedy Pan 24 grudnia siadał do wigilii, to pracownik Aury usuwał awarię, 
bowiem jedna kamera się zawiesiła, ale m.in. na to są przeznaczone pieniądze. Pan 
mówi tylko o tym, że to jest za sam przesył, jest to nieprawda, tam jest szereg innych 
działań, jak licencja dotycząca utrzymywania oprogramowania, tam w tej chwili na 
Policji jest najnowocześniejsze oprogramowanie w skali całego kraju. Nieliczne 
ośrodki centrum monitoringu mają tego typu oprogramowanie. Idąc dalej bardzo 
mocno Pan Radny Wroński doszukuje się niewiadomych rzeczy, podpowiem Panu. 
Za Pana poprzedniej kadencji zakupiono sprzęt, wydano ponad 40.000 zł, żeby było 
ciekawiej, pomimo tego, że Państwo Radni zagłosowali w poprzedniej kadencji za 
tym, żeby ten sprzęt zakupić, pomimo tego że TV kablowa Aura prosiła wielokrotnie 
o spotkanie z Panem Burmistrzem zanim wydacie te pieniądze, spotkajcie się z firmą, 
która ma ośmioletnie doświadczenie w tym zakresie. Myśli Pan, że do tego spotkania 
doszło? Nie, nie doszło. Poprzedni Pan Burmistrz nie miał ochoty porozmawiać, 
tylko i wyłącznie, żeby firma przekazała swoje doświadczenia. Idąc dalej, został 
ogłoszony przetarg w poprzedniej kadencji na ten sprzęt, myśli Pan, że zaproszono 
dotychczasowego operatora do tego przetargu złożenia swojej oferty? Nie wiadomo, 
czy by wygrał, nie zaproszono. Widocznie tak poprzedni Pan Burmistrz uznał. Idąc 
dalej, niech Pan się przyjrzy (mam autentycznie do Pana prośbę), niech Pan się 
przyjrzy sposobowi wyłonienia wykonawcy na zakup sprzętu, który był zakupiony 3 
lata temu. Bez specyfikacji, bez jakiego kolwiek rozeznania, 40.000 zł poszło.  Idąc 
dalej, przez 3 lata Panu ten sprzęt w świadczeniu pracy w tym gabinecie 
prawdopodobnie przeszkadzał, bo był złożony. W tej chwili dzięki staraniom 
(nieodpłatnie), żeby była jasność, TV kablowa Aura również w części, która była 
możliwa do zaadaptowania tego sprzętu, zaadaptowała i on jest na Policji, nie 
pobierają z tego tytułu żadnych wynagrodzeń. Reasumując, mam prośbę, w opinii 
publicznej ten monitoring funkcjonuje jako coś najgorszego, skąd moje 
zainteresowanie. Panie Radny, byłem inicjatorem 10 lat temu powstania 
monitoringu, mam niesamowitą satysfakcje z tego tytułu, podam tylko 2 przypadki:  
wykrycie sprawcy wypadku pod Żabowem, to dzięki monitoringowi określono kto 
spowodował ten wypadek (mogę powiedzieć morderstwa), bo dla mnie osoba pijana 
powodująca wypadek to jest morderca. Idąc dalej, jeden z mieszkańców Pyrzyc ocalił 
życie na ul. Bogusława i w uzupełnieniu informacji, którą podała Pani Burmistrz  
poza uczestnikami współfinansującymi monitoring, Gmina, Powiat, Spółdzielnia 
Mieszkaniowa, parafia jest jeszcze jeden udziałowiec, my się tym nie chwalimy, 
również TV kablowa Aura, a wiem to od Pana Prezesa Tadeusza Darczyńskiego, 
również utrzymuje z własnych środków, włączyła się również w funkcjonowanie 
tego monitoringu, więc jest pięciu udziałowców. Prosiłbym bardzo na przyszłość, 
jeżeli macie Państwo jakieś wątpliwości, zgłaszajcie się, pytajcie, później wysnujcie 
na ten temat swoje wnioski, ale bardzo bym prosił nie wprowadzać opinii publicznej 
w błąd. 
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Radny Jerzy Wroński – Panie Redaktorze, ja nie jestem przeciwny monitoringowi, 
tylko uważam, że za tą obsługę, za którą w tej chwili Gmina płaci są to za wysokie 
pieniądze, za dużo płacimy, są to podatników pieniądze i twierdzi Pan, że nie ma 
Pan w tym żadnego interesu, to nie wiem, po co Pan się produkuje tutaj przed 
kamerą, przed nami, jeżeli Pan nie ma żadnego interesu? Panie Redaktorze, na 
pewno ma Pan interes, jeżeli Pan broni tych pieniędzy, które są zabukowane 
w naszym budżecie na 2016 rok. 
 
Piotr Ćwikliński – Panie Radny, mam prośbę, niech Pan nie mierzy wszystkich 
swoją miarą, że wszystko się robi za pieniądze. Jeszcze raz publicznie oświadczam, 
nigdy w historii funkcjonowania monitoringu nie pobrałem ani jednej złotówki od 
gminy, od powiatu, od spółdzielni, jak i również od Aury, więc jeżeli Pana to dziwi, 
idąc dalej, może się Pan zdziwi, takim jestem człowiekiem, jeżeli mogę coś zrobić i 
jestem z tego dumny, że 10 lat temu ten monitoring powstał. A wie Pan, jaką cenę 
zapłaciłem w momencie, kiedy na moim osiedlu, gdzie mieszkałem Pod Lipami 
została założona kamera przestała być dewastacja, a wiem Pan, jaką cenę zapłaciłem? 
Bananowa młodzież wybiła mi szyby w samochodzie, kosztowało, ale trudno, 
czasami boli i proszę mnie nie mierzyć swoją miarą.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Tutaj akurat Pan Piotr poruszył też 
sprawę wigilii, której tak się dopominał na listopadowej sesji Pan Radny Wroński 
wie Pan dobrze, ze taka wigilia się odbyła, niestety swoją obecnością nas Pan nie 
zaszczycił. Myślę, ze na dzisiaj już wystarczy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 

 
Do punktu 39 porządku 
 Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – Życzę Państwu w nadchodzącym 
roku możliwości współpracy i podejmowania takich decyzji, które będą jak 
najlepsze, przynajmniej w opinii większości, bo nie sądzę, żeby jakaś decyzja 
wszystkim mogła dogodzić.  
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam obrady XVI sesji Rady 
Miejskiej.  
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